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     Prim-ministrul Ponta: Să înţelegem că orice leu
cheltuit în plus înseamnă de fapt o viaţă salvată şi cred că,
în mod sigur, pentru sănătate şi pentru educaţie sunt cei
mai buni bani pe care vreodată un guvern din această lume
poate să-i cheltuiască
  

  

   Discursul premierului Victor Ponta la inaugurarea noii Unități de Primire Urgențe din
cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență Târgu Mureș

  

  

Victor Ponta: Doamnă ministru, domnilor miniștri, secretari de stat, personalități, invitați
internaționali, în primul rând, vreau să-i salut pe ce care au lucrat zi de zi şi noapte de noapte în
centrul vechi, de alături şi vor lucra în mod sigur începând din această seară în această unitate
de primiri urgenţe care cred că ar face invidios orice cetăţean al unei ţări europene sau al unei
ţări de peste ocean, o mândrie pentru România, ca ţară, pentru Târgu Mureş şi o mândrie
pentru toţi care au pus umărul, sufletul pentru construcţia acestei unităţi.

    

  

  

Farmecul funcţiilor publice face ca eu să inaugurez o realizare la care nu am avut mare
participare, probabil că alţii vor inaugurare lucrurile pe care le începem noi acum, însă tocmai
din acest motiv vreau să îi felicit şi să le mulţumesc tuturor celor care au participat la construcţia
acestei unităţi, fie că este vorba de reprezentanţi ai Ministerului Sănătăţii, ai Ministerului
Administraţiei şi Internelor, ai companiilor care au înţeles să sponsorizeze şi să sprijine acest
efort extraordinar şi bineînţeles celui care, inevitabil, se confundă cu aceste realizări, doctorului
Raed Arafat şi cred că merită să-l aplaudăm încă o dată pentru efortul pe care l-a făcut.
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Vreau doar să spun câteva cuvinte şi mă gândesc să încep întâi cu părţile mai rele ca să
terminăm, cu cele mai bune. În primul rând vreau să spun aici în public, în acest loc, să-mi
exprim solidaritatea şi compasiunea cu toţi membrii acestei familii profesionale extraordinare
care reprezintă medicina de urgenţă. Am aflat, ca de altfel toţi românii, de tragedia de la Galaţi
şi dincolo de regrete, cred că este încă un semn asupra faptului că această categorie specială
nu doar salvează foarte multe vieţi, ci uneori plăteşte cu preţul cel mai mare o activitate
medicală cu totul şi cu totul specială. Aşa încât, încă o dată, vreau în numele guvernului să
exprim compasiune şi să exprim solidaritate cu cei care în fiecare zi, în fiecare moment, şi acum
când noi suntem aici, fie în ambulanţe, fie în elicoptere, în orice alte situaţii îşi pun viaţa în
pericol pentru a salva alte vieţi şi apreciez enorm de mult, cred că nu există nicio recompensă
suficient de mare. Există un singur lucru pe care putem să-l facem, să exprimăm respect şi
recunoştinţă şi să încercăm de fiecare dată, noi cei care luăm decizii politice, decizii financiare,
să înţelegem că orice leu cheltuit în plus înseamnă de fapt o viaţă salvată şi cred că, în mod
sigur, pentru sănătate şi pentru educaţie sunt cei mai buni bani pe care vreodată un guvern din
această lume poate să-i cheltuiască.
În al doilea rând, sigur că sunt foarte fericit că am avut ocazia să particip la acest moment
special. Sunt însă în acelaşi timp decis, alături de conducerea Ministerului Sănătăţii, de
conducerea M.A.I, ar trebui să spun şi alături de conducerea Ministerului de Finanţe, pentru
faptul că acest program trebuie continuat. Dincolo de Târgu Mureş, care avea nevoie şi care
merită această unitate de primire de urgenţă, în mod sigur trebuie să avem şi în alte oraşe ale
ţării şi poate vom reuşi in perioada şi în anii următori măcar la nivel regional, în fiecare regiune a
ţării să avem un asemenea centru, fie că vorbim de Bucureşti, de Iaşi, de Timişoara, de
Constanţa. Este vorba de salvat vieţi omeneşti, este vorba de a oferi medicilor şi asistenţilor,
asistentelor condiţii de muncă la un nivel pe care, repet, îl merită şi de a arăta că există un
domeniu în România în care suntem cu adevărat la nivelul cel mai înalt. Astăzi de dimineaţă,
am avut ocazia să mă întâlnesc şi cu domnul profesor Beuran şi cu alţi profesori care sunt
dincolo de partea de salvare imediată şi de transport a oricărui pacient, sunt chiar în spital în
zona de urgenţă şi sunt convins că dacă vrem să facem ceva cu adevărat bun, trebuie să
investim în toate segmentele pentru că altfel, dacă ne oprim doar la un anumit moment, vom
pierde vieţi omeneşti şi vom pierde eforturile extraordinare pe care le fac cei din sistemul de
urgenţă. Spuneam că am început cu lucrurile rele, cu speranţa că termin cu lucrurile bune.
Ieri, inainte de a veni la Târgu Mureş, m-am oprit la Ghimbav, la Braşov, am discutat cu
reprezentanţii Eurocopter şi au confirmat faptul că programul început de achiziţionare de
elicoptere pentru SMURD va continua şi anul viitor. Vom avea elicoptere şi pentru celelalte
centre aşa cum Ministerul Sănătăţii a hotărât. Vreau să cred că anul viitor, pe baza unei noi legi
mai corecte, mai funcţionale şi a unei finanţări mai bune a sistemului de sănătate, proiectele
extraordinare începute pot să continue şi, repet, o să fiu bucuros dacă alţi prim-miniştri, după
mine vor inaugura ceea ce începem noi anul acesta şi anul viitor. Până la urmă sunt realizări ale
noastre ca ţară, ale sistemului medical şi trebuie să ne mândrim cu toţii indiferent dacă am
contribuit mai mult sau mai puţin. Ultimul lucru, dar nu cel din urmă. În momentul în care
ministrul sănătăţii, domnul Cepoi, domnul Arafat mi-au spus de această inaugurare de la Târgu
Mureş, am spus imediat că vin, însă, în acelaşi timp cu doamna ministru Andronescu, am spus
că dacă vin la Târgu Mureş vreau să rezolvăm şi o altă problemă – Universitate de Medicină şi
Farmacie. Azi-noapte târziu, doamna ministru Andronescu, domnul ministru Cepoi, cu

 2 / 3



Discursul premierului Victor Ponta la inaugurarea noii Unitati de Primire Urgente
Marţi, 25 Septembrie 2012 21:21

reprezentanţii universităţii, români, maghiari au stat foarte mult la masă şi mi-aş dori să cred că
s-au făcut nişte paşi înainte pentru că orașul Târgu Mureş merită pentru români, pentru
maghiari o universitate de elită, aşa cum are în acest moment un spital şi o unitate de primiri
urgenţe de elită, vreau să cred că înţelepciunea celor care lucrează în acest domeniu este mult
mai mare decât a politicienilor şi că astăzi plec de la Târgu Mureş cu gândul că aveţi cea mai
modernă UPU. Aveţi un spital care trebuie dezvoltat în continuare şi veţi avea în continuare o
Universitate de medicină şi farmacie care va face mândrie oraşului şi ţării. Sunt foarte bucuros
şi mândru pentru tot ceea ce dumneavoastră aţi făcut şi pentru oportunitatea de a fi prezent şi
în doresc ca aceste lucruri bune pe care le-am început la Târgu Mureş să le continuăm în toată
ţara. Vă mulţumesc! 

  

  

  

  

  

 Guvernul Romaniei – Biroul de presa
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